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Geachte leden van de Gemeenteraad Woerden,
Gisteravond 16 juni vond In Harmelen het Raadsspreekuur plaats over het Afwegingskader
grootschalige duurzame energie.
Gebiedscoöperatie Ons Polderhart uit Harmelen heeft daarvan gebruik gemaakt, om een zestal
punten aan te dragen aan de raadsleden om het Afwegingskader verder te verduidelijken en
verbeteren.
In de bijlage treft u die punten aan.
De bespreking van de punten vond plaats in een (begrijpelijk) kort tijdsbestek van 20 minuten
maar, er was voldoende tijd om de verbeterpunten door Ons Polderhart naar voren te brengen,
waarvoor onze dank.
Het leek ons goed om de volledige gemeenteraad hiervan op de hoogte te stellen.
Als er vragen zijn over deze 6 punten, dan beantwoorden we die natuurlijk graag.
Gebiedscoöperatie Ons Polderhart stelt het op prijs te vernemen hoe deze punten in het
definitieve Afwegingskader worden verwerkt.
Met vriendelijke groet,

Secretaris Ons Polderhart U.A.



1 
 

SCHRIFTELIJKE REACTIE AAN DE GEMEENTERAAD VAN GEBIEDSCOÖPERATIE ONS POLDERHART 

BETREFFENDE HET AFWEGINGSKADER GROOTSCHALIGE DUURZAME ENERGIE VAN DE GEMEENTE 

WOERDEN (16 JUNI 2021) 

• INLEIDING 

Gebiedscoöperatie Ons Polderhart te Harmelen is een initiatief van boeren én burgers.  

De coöperatie is vorig jaar opgericht en heeft als doel om het gebied Wildveldseweg, Gerverscop en  

Rodendijk duurzaam te ontwikkelen, beheren en behouden. 

De coöperatie wil daartoe als bewoners, boeren en burgers gezamenlijk, een visie ontwikkelen en  

de regie voeren. Het gebied Gerverscop, Wildveldseweg en Rodendijk bevindt zich ten noorden van 

de spoorlijn bij Harmelen. 

Ons Polderhart wil ook een bijdrage leveren aan de energietransitie. 

In dat kader is de coöperatie aan de slag met een Project Zon op Dak in het gebied, gericht op het  

zoveel als mogelijk zorgen dat op de daken van huizen en stallen in ons gebied zonnepanelen worden  

gelegd om duurzame energie op te wekken. Om dit project te starten is een subsidie aangevraagd en  

verleend door de Provincie Utrecht. 

Gebiedscoöperatie Ons Polderhart kan rekenen op brede steun van de bewoners in ons gebied:  

inmiddels is 80% ingeschreven als lid. 

 

• HET AFWEGINGSKADER 

 

Het afwegingskader Grootschalige duurzame energie vormt een belangrijk kader. Daarom heeft de  

coöperatie zich gebogen over het Afwegingskader van de gemeente Woerden. 

Op 18 april 2021 heeft Ons Polderhart een schriftelijke reactie gestuurd met een aantal vragen en  

suggesties  voor verbetering aan de Gemeente Woerden. Op 3 juni 2021 heeft Ons Polderhart in de  

Nota van Antwoord reactie ontvangen van het College van B&W.  

Ons Polderhart constateert, dat een aantal vragen is beantwoord en suggesties zijn opgepakt, maar 

constateert ook  dat een aantal zaken zoals heldere kaarten en afgrenzing van zones en regelgeving 

voor grootschalige zonnevelden, onvoldoende of niet, zijn opgepakt. 

Ons Polderhart heeft kennisgenomen van de publicatie van het Afwegingskader in de Woerdense 

Courant.  

In het Afwegingskader wordt voorgesteld de Spoorzone direct open te  stellen voor groot- en 

kleinschalig zon op geluidsschermen en in de berm van het spoor. 

• ZORGEN EN VRAGEN ONS POLDERHART 

Het nu voorliggende Afwegingskader roept bij Ons Polderhart zorgen en een aantal vragen op: 

1. Onduidelijk is in het plaatje in de Woerdense Courant wat precies met de gele strook 

langs het spoor bedoeld wordt: 

- Omdat gesproken wordt over geluidschermen en  de berm gaat Ons Polderhart ervan uit 

dat uitsluitend de grond van Pro Rail bedoeld wordt (en dus geen aangrenzende stroken 

weiland) Is dat een correcte aanname?  

- De inwoners van ons gebied hebben behoefte aan een gedetailleerde kaart (op schaal) 

van het aangewezen gebied langs het spoor. Wanneer kunnen we die ontvangen? 

 

2. Een aantal woningen ligt heel dicht langs het spoor. Zonnevelden hebben een grote 

impact op de leefbaarheid voor de inwoners van onze polder.  

In de Nota van Antwoord is aangegeven dat “200 meter vanaf de fysieke  lintbebouwing in 

principe alleen grootschalige zonneparken kunnen worden gerealiseerd wanneer er reeds 

sprake is van “bestaande visuele onderbrekingen”. 

- Het is Ons Polderhart niet duidelijk wat precies bedoeld wordt met bestaande visuele 

onderbrekingen; is dat een boom? een bosschage? een schuur? 

- Ons Polderhart is voorstander van een heldere afstandsnorm van minimaal 200 meter 

voor alle woningen (ook voor woningen, die niet in de lintbebouwing staan) 
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3. In het Afwegingskader ontbreekt het aan heldere vereisten voor landschappelijke 

inpassing van zonnevelden.  

Ons Polderhart vreest voor ‘verrommeling’ van ons mooie landschap. Een hek of sloot, zoals 

genoemd in het Afwegingskader, is onvoldoende in het landschap. 

- Ons Polderhart is nadrukkelijk voorstander van een groene begrenzing van een 

zonneveld. Als een zonneveld wordt omgeven door een groenblijvende strook van 1,5 of 

2,5 meter hoogte (afhankelijk van de hoogte van de zonnepanelen) wordt het zonneveld 

aan het oog onttrokken en wordt het effect van spiegeling tegen gegaan. 

- Het is bekend dat de spoorbermen een goede habitat vormen voor allerlei vogels, dieren 

en insecten die leven van de ruige vegetatie zoals bijv. bramenstruiken. Een groenstrook 

zou ook ter compensatie zijn van het verlies aan flora en fauna in de bermen van de 

spoorweg door de aanleg van zonnepanelen.  

- Ons Polderhart vindt landschappelijk een vereiste dat daarom langs de zonnepanelen in 

de spoorzone een dergelijke groenstrook wordt aangebracht. 

 

4. Zon op Dak: Waarom geen zonnepanelen boven de voeropslagen? 

‘Zon op dak’ is een belangrijk item in  het Afwegingskader. Ook Ons Polderhart is hiermee 

bezig. Daarbij komt ook de mogelijkheid naar voren om bijvoorbeeld boven de plaats waar 

gekuild gras/mais ligt die ruimte te benutten voor zonnepanelen. Dit zijn grote oppervlaktes, 

die op deze manier gebruikt zouden kunnen worden voor energie-opwek. Het zou een flinke 

bijdrage leveren aan de doelstellingen voor de opwek van duurzame energie. 

- Ons Polderhart vraagt om ruimte om ‘Zon boven de voeropslag’  mogelijk te maken in de 

regelgeving. 

 

5. Mogelijkheid voor tweede kleine windmolen bij boerenerf 

Momenteel is het mogelijk  om één kleine windmolen te plaatsen bij een boerenerf. Gezien de 

combinatie van zon én wind is Ons Polderhart hier voorstander van. Vaak is er de 

mogelijkheid om binnen het zogenaamde bouwblok ook nog ruimte te maken voor een tweede 

kleine windmolen om duurzame windenergie mee op te wekken.  

- Ons Polderhart zou graag zien dat dit wordt toegevoegd aan het Afwegingskader. 

 

6. Foutje!?  

Onder 2.4 Bij de fasering van zoekgebieden wordt voor zon na 2030 naast de A12 en Ir. 

Enschedeweg, het overig open landschap genoemd in het Afwegingskader. Tevens is 

vermeld dat “de keuze voor zones waar zon mogelijk is na 2030 voornamelijk gebaseerd is op 

het participatieproces”. 

Ons Polderhart begrijpt niet waar deze keuze voor het overig open landschap op gebaseerd 

is; in het rapport van EMMA en Bosch en van Rijn op pagina 5 :’ De Breed gedeelde 

opvattingen uit de participatiefase 1, 2 en 3’ komt dit helemaal niet naar voren! Sterker nog; 

daar staat letterlijk onder fase 3 “het liefst zo min mogelijk in het open landschap”. 

- Ons Polderhart is van mening dat hier sprake is van een foutieve voorstelling van zaken 

en vraagt correctie van de tekst in het Afwegingskader op dit punt. 

 

• TOT SLOT 

Bovenstaande punten zijn overgebracht tijdens het Raadsspreekuur op 16 juni in H2O te 

Harmelen. Voor alle duidelijkheid: Ons Polderhart is niet tegen opwek van duurzame energie! Ons 

Polderhart wil de mogelijke negatieve effecten minimaliseren en werken aan een mooie 

leefomgeving. Ons Polderhart wil met bovenstaande een bijdrage leveren aan de realisatie 

daarvan. Ons Polderhart gaat ervan uit dat de Gemeenteraad deze punten zal meenemen in haar 

overleg met het College. Wij zien de uitkomst daarvan met vertrouwen tegemoet. 

Vanzelfsprekend zijn wij bereid tot nadere toelichting. 

 

Met vriendelijke groet, 

[naam] [emailadres] 

Secretaris Ons Polderhart U.A. 
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